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PROTOKÓŁ Nr 22 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej,  
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, 

które odbyło się w dniu 11 czerwca 2008 roku 
 

 O godzinie 1200 posiedzenie Komisji otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Jacek Orych. Po stwierdzeniu quorum (nieobecna: J. Sowińska; lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
4. Spotkanie z Dyrektorem Zakładu Usług Komunalnych Miasta Marki.  
5. Zieleń w pasie dróg gminnych – ocena stanu utrzymania. 
6. Utrzymanie w czystości posesji i wokół nich chodnika przez mieszkańców naszego 

miasta (ocena realizacji obowiązków właścicieli posesji). 
7. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Statutu Miasta Marki. 
8. Konkurs „Marki w Zieleni” – omówienie stanu realizacji. 
9. Sprawy różne. 
10. Zakończenie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Radny Paweł Chojnowski zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt, dotyczący 
wydania zaopiniowania wniosku w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki 
Panu Ludomirowi Lasockiemu. Jednocześnie radny zwrócił się z prośbą o rozpatrzenie tego 
punktu przed pkt 7. Analiza i wydanie opinii o projekcie Statutu Miasta Marki. 
 
Radny Grzegorz Młodzianowski zaproponował, aby punkt 8. Konkurs „Marki w Zieleni” – 
omówienie stanu realizacji, został rozpatrzony przed punktem Analiza i wydanie opinii  
o projekcie Statutu Miasta Marki. 
 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
Wiceprzewodniczący Jacek Orych zarządził głosowanie w sprawie wniosku radnego Pawła 
Chojnowskiego. 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 8 
przeciwko – 0 
wstrzymało się – 2 
(w głosowaniu nie brał udział radny M. Szczepanowski). 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
przyjęła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt pt. „Wydanie opinii o wniosku w 
sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki Panu Ludomirowi Lasockiemu”  
jako punkt 7. porządku obrad. 
 
Następnie Przewodniczący Jacek Orych zarządził głosowanie w sprawie wniosku radnego 
Grzegorza Młodzianowskiego. 
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Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 9 
przeciwko – 0 
wstrzymało się – 1 
(w głosowaniu nie brał udział radny M. Szczepanowski). 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
przyjęła wniosek o rozpatrzenie punktu 8. Konkurs „Marki w Zieleni” – omówienie stanu 
realizacji, przed punktem Analiza i wydanie opinii o projekcie Statutu Miasta Marki. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
4. Spotkanie z Dyrektorem Zakładu Usług Komunalnych Miasta Marki.  
5. Zieleń w pasie dróg gminnych – ocena stanu utrzymania. 
6. Utrzymanie w czystości posesji i wokół nich chodnika przez mieszkańców naszego 

miasta (ocena realizacji obowiązków właścicieli posesji). 
7. Wydanie opinii o wniosku w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta 

Marki Panu Ludomirowi Lasockiemu. 
8. Konkurs „Marki w Zieleni” – omówienie stanu realizacji. 
9. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Statutu Miasta Marki. 
10. Sprawy różne. 
11. Zakończenie posiedzenia. 

 
Pkt 4. Spotkanie z Dyrektorem Zakładu Usług Komunalnych Miasta Marki 
 
Przewodniczący Jacek Orych przywitał przybyłego na zaproszenie Komisji Pana Henryka 
Szczurowskiego Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych, który następnie przedstawił 
Komisji swoje doświadczenia zawodowe, a także omówił zakres działalności Zakładu, 
poinformował o problemach, związanych m. in. z brakiem dostosowanej do potrzeb 
pracowników siedziby oraz plany dotyczące zakupu sprzętu niezbędnego do bieżącego 
funkcjonowania. 
 
W dyskusji udział wzięli: radny Bogdan Trzemecki, Przewodniczący Jacek Orych i Durektor 
ZUK Henryk Szczurowski. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 5. Zieleń w pasie dróg gminnych – ocena stanu utrzymania. 
 
Zaproszony na posiedzenie Komisji Pan Adam Stachoń – pełniący obowiązki Naczelnika 
Wydziału Zarządu Dróg poinformował, że obowiązek zajmowania się zielenią w pasie dróg 
gminnych realizowany jest przez Zakład Usług Komunalnych w Markach, natomiast w pasie 
dróg krajowych – przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad. 
 
Dyrektor Henryk Szczurowski wyjaśnił, że Zakład Usług Komunalnych zajmuje się również 
uprzątaniem i konserwacją zieleni w pasie drogi krajowej nr 8, ponieważ GDDKiA nie 
wywiązuje się należycie ze spoczywających na niej w tym zakresie obowiązków. 
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W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Jacek Orych, radny Grzegorz Młodzianowski, p.o. 
Naczelnika WZD Adam Stachoń i Dyrektor ZUK Henryk Szczurowski. 
 
Następnie Przewodniczący Jacek Orych zamknął dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 6. Utrzymanie w czystości posesji i wokół nich chodnika przez mieszkańców naszego 
miasta (ocena realizacji obowiązków właścicieli posesji). 
  
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Andrzej Kalinowski 
poinformował, że obowiązki właścicieli posesji w omawianym zakresie zostały szczegółowo 
określone w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Marki, przyjętym 
uchwałą nr XV/122/2008 Rady Miasta Marki z 30 stycznia 2008 roku. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Elżbieta Brzozowska, Jacek Orych, Jan Orłowski, Tadeusz 
Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński i Naczelnik WOŚ Andrzej Kalinowski.  
 
Następnie Przewodniczący Jacek Orych zamknął dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 7. Wydanie opinii o wniosku w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Marki 
Panu Ludomirowi Lasockiemu. 
 
Radny Paweł Chojnowski odczytał pismo Pani Anny Longosz w sprawie nadania 
honorowego obywatelstwa miasta Marki Panu Ludomirowi Lasockiemu oraz załączony do 
pisma życiorys (komplet dokumentów stanowi załącznik nr 2 do protokołu), a następnie 
przybliżył obecnym sylwetkę kandydata. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Tadeusz Pasternak, Bogdan Trzemecki, Elżbieta Brzozowska, 
Paweł Chojnowski, Grzegorz Młodzianowski, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz 
Werczyński. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował, że przygotuje na sesję Rady Miasta Marki 
projekt uchwały w omawianej sprawie. 
 
W podsumowaniu przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący Jacek Orych stwierdził, że 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
zapoznała się z wnioskiem o nadanie honorowego obywatelstwa miasta Marki Panu 
Ludomirowi Lasockiemu, natomiast głosowanie w sprawie podjęcia stosownej uchwały 
zostanie przeprowadzone w trakcie najbliższej sesji Rady Miasta.  
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 8. Konkurs „Marki w Zieleni” – omówienie stanu realizacji. 
 
Przewodniczący Jacek Orych przedstawił projekt regulaminu Konkursu (załącznik nr 3 do 
protokołu). 
 
W dyskusji udział wzięli: radna Elżbieta Brzozowska, Inspektor  Justyna Balcerzak  
z Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Przewodniczący Jacek Orych. 
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Ustalono, że funkcję Przewodniczącej Komisji Konkursowej pełnić będzie radna Elżbieta 
Brzozowska, ponadto w skład Komisji weszli radni: Jolanta Sowińska, Grzegorz 
Młodzianowski, Ryszard Korotko, Maciej Grabowski, Tadeusz Pasternak oraz jako Sekretarz 
Komisji Pani Justyna Balcerzak. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 9. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Statutu Miasta Marki. 
 
Przewodniczący Jacek Orych poinformował, że pod obrady Komisji został złożony projekt 
Statutu Miasta Marki, przygotowany przez doraźną Komisję Statutową oraz trzy opinie na 
temat projektu (komplet materiałów stanowi załącznik nr 4 do protokołu), a następnie 
otworzył dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Radny Jan Orłowski złożył wniosek o odesłanie projektu Statutu do doraźnej Komisji 
Statutowej w celu naniesienia poprawek. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Kazimierz Kędzierski, Bogdan Trzemecki, Ryszard Korotko, 
Jan Orłowski, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o odrzucenie projektu Statutu Miasta Marki. 
 
Radny Tadeusz Pasternak zaproponował wystąpienie do Rady Miasta Marki o reaktywowanie 
doraźnej Komisji Statutowej. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli radni: Jan Orłowski, Kazimierz Kędzierski, Elżbieta 
Brzozowska, Marek Szczepanowski, Ryszard Korotko oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Następnie Przewodniczący Jacek Orych zarządził głosowanie w sprawie wniosku Burmistrza 
Janusza Werczyńskiego o odrzucenie projektu Statutu Miasta Marki, opracowanego przez 
doraźną Komisję Statutową. 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 5 
przeciwko – 6 
wstrzymało się – 0 
(w głosowaniu brało udział 11. radnych) 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
odrzuciła wniosek Burmistrza Janusza Werczyńskiego o odrzucenie projektu Statutu Miasta 
Marki.  
 
W dalszej dyskusji udział wzięli radni: Jacek Orych, Bogdan Trzemecki, Kazimierz 
Kędzierski, Tadeusz Pasternak, Paweł Chojnowski. 
 
Następnie Przewodniczący Jacek Orych zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia propozycji 
radnego Tadeusza Pasternaka o wystąpienie do Rady Miasta Marki o ponowne powołanie 
doraźnej Komisji Statutowej w celu naniesienia poprawek do projektu Statutu Miasta Marki. 
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Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 6 
przeciwko – 4 
wstrzymało się – 1 
(w głosowaniu brało udział 11. radnych) 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
postanowiła skierować do Rady Miasta Marki wniosek o ponowne powołanie doraźnej 
Komisji Statutowej, w celu wprowadzenia poprawek do projektu Statutu Miasta Marki. 
 
Następnie w krótkiej dyskusji głos zabrali: radny Bogdan Trzemecki i Przewodniczący Jacek 
Orych. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 10 Sprawy różne. 
 
Radna Elżbieta Brzozowska zwróciła się do Burmistrza Janusza Werczyńskiego z pytaniem, 
czy możliwe byłoby przeprowadzenie na terenie miasta oprysku przeciwko kleszczom? 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że podejmowane są takie działania przeciwko 
komarom, natomiast nie posiada informacji, czy istnieją preparaty, które można byłoby 
zastosować przeciwko kleszczom. 
 
Nie zgłoszono innych spraw. 
 
Pkt 8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Jacek Orych  o godzinie 1430 zamknął posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki 
Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
 
Protokołowała 
Elżbieta Jurczyk       Przewodniczący Komisji 
 
          
                Jacek Orych 
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